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ROMÂNIA
JUDEŢUL HUNEDOARA
MUNICIPIUL PETROŞANI
CONSILIUL LOCAL

P R O C E S - V E R B A L
încheiat azi, 10 iunie 2025, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare a Consiliului

Local al municipiului Petroşani, din data de 10 iunie 2025, convocată
prin Dispoziţia nr. 579/05.06.2025

La şedinţă participă dl Primar, Florin-Tiberiu Iacob-Ridzi, dna Viceprimar Mariana
Ghioc, dl Secretar general Adrian Negoe, fiind prezenţi şefii compartimentelor de
specialitate din cadrul Primăriei Municipiului Petroşani.

Ședința se desfășoară online, prin intermediul platformei “ZOOM”.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
- Bună ziua tuturor!
Declar deschise lucrările ședinței extraordinare de astăzi
Cu permisiunea d-voastră voi face prezența
Sunt prezenţi un număr de 19 consilieri locali în funcție.

Supun la vot ordinea de zi a ședinței extraordinare:
- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? - 0
- Abţineri? - 0

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării festivalului “Drag de cântec
românesc”, în perioada 13 - 15 iunie 2025.

- Avizele comisiilor, vă rog:
Comisia juridică:
Dna consilier Balea-Tomescu Luchiana-Maria:
- Aviz favorabil.
Comisia pentru urbanism:
Dl consilier Gerschner Francisc:
- Aviz favorabil.
Comisia pentru cultură:
Dna consilier Gîrjob Elena:
- Aviz favorabil.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:

- Dacă sunt întrebări, discuţii, amendamente, propuneri?

DL CONSILIER COSMIN RĂDESCU:
Bună ziua tuturor!
Eu n-am înțeles în ecuația asta dacă organizatorii festivalului vor percepe taxă de bilet
sau taxă de intrare, va fi izolat perimetrul acela? Adică, intrarea este liberă?

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Da, intrarea este liberă
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DL CONSILIER COSMIN RĂDESCU:
Da, am înțeles
Părerea mea, mesajul meu, atunci când am avut discuția legată de acest subiect, nu
cred că a ajuns corect. Organizatorii, în opinia mea, nici nu au de unde să plătească
chirie pe spațiu, chirie pe cât închiriază dânșii acolo, pentru amplasarea scenei. În opinia
mea, pentru cei care organizează partea artistică ar trebui dat în folosință gratuită acel
spațiu pentru că organizatorii trebuie să-i remunereze și pe artiști, pe cei care se ocupă
de partea tehnică, de sonorizare, lucru pe care eu l-aș solicita, este ca cei care vin,
comercianții care desfășoară activități economice, pentru că ei fac un profit din chestia
asta, să plătească chiria pentru spațiile pe care le închiriază, altminteri, organizatorii unor
evenimente culturale, indiferent de factura lor, indiferent de subiectul pe care îl tratează,
de genul muzical pe care-l abordează, nu cred că trebuie să le dăm contra cost. În opinia
mea, nu știu dacă trebuie să fac un amendament sau nu, legat de asta, dar ceea ce ține
de organizarea evenimentului muzical, eu cred că ar trebui să dăm cu titlu de gratuitate
toate acele lucruri, inclusiv utilitățile.

DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
Acțiunea este gândită în felul următor: noi nu putem să dăm terenul cu titlu gratuit la
această societate comercială pentru că legea nu permite să dai cu titlu gratuit terenul la
societăți comerciale, doar la asociații sau entități nonprofit de utilitate publică. Evident că
organizatorul va încasa taxe de la comercianți și va suporta din acele taxe absolut toate
cheltuielile, așa cum scrie în hotărâre, cheltuieli materiale, curent, apă, și ne vor plăti și
nouă taxele prevăzute de Hotărârea Consiliului Local aprobată de d-voastră în luna
decembrie, pentru 2025.

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Nu mai știu, cât a fost atunci pe metru pătrat?

DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
Pentru o masă taxa este de 36 lei pe zi, pentru un cort unde se comercializează
produse nealimentare, taxa este de 141 lei pe zi, pentru un cort unde se comercializează
produse de alimentație publică, 422 lei pe zi, și este o taxă și pentru parc de distracții de
1,6 lei/mp/zi. Acestea sunt taxele aprobate în luna decembrie.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Am vizualizat și eu HCL 559, Anexa 8, din care ați citit d-voastră anterior, ce mă
nedumirește pe mine e că organizatorul va încasa aceste taxe de la comercianți și după
aceea ne va livra nouă o cotă parte?

DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
Deci, organizatorul va încasa taxele pe care dumnealui le crede de cuvință de la acești
comercianți iar nouă, este obligat să ne achite, conform hotărârii de consiliu.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Bine, dar acestor comercianți, organizatorul le închiriază sau noi le închiriăm acele
spații?

DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
Organizatorul nu le închiriază, organizatorul le percepe taxele pe care le consideră
dumnealui.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Dar în ce temei? puteți să-mi indicați care estre temeiul și de ce, care le consideră el, pe
baza căror criterii le consideră?
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DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
În funcție și de experiența pe care a mai avut-o ca organizator, doar știți că acest tip de
festival a mai fost organizat, nu numai în Petroșani, și în Lupeni și în Petrila, exact la fel.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Nu mă interesează în alte părți. Mă interesează să clarificăm la noi cum stau lucrurile,
dacă anul ăsta plouă, ajustez taxa la o valoare, dacă anul viitor e soare, o stabilesc la
altă valoare, astea sunt criterii?

DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
Sunt niște criterii comerciale pentru că trebuie să-ți acoperi cheltuielile.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Că plouă sau e soare, astea sunt criteriile?
Aș fi vrut să știu mai exact și să clarificăm anumite chestiuni, cred că ar trebui luat în
considerare ca pe viitor să stabilim noi, ca și Consiliu local care sunt condițiile și criteriile
și cotele pe care ni le vor da nouă acești organizatori din ceea ce înseamnă închirierea
de tarabe, de mese.Totuși vreau să-mi spuneți, există un preț al chiriei, aveți așa ceva?

DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
Noi avem doar Hotărârea de consiliu local din care v-am citit, nu avem altceva.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Am citit si eu Anexa 8, dar nu mi se pare normal, e așa incert, adoptăm o hotărâre când
eu nu știu pe ce mă bazez, am închiriat, am dat acolo pe mână la un organizator și cu cât
dai tu și cât consideri, vedem noi cum facem cărțile la sfârșitul evenimentului, nu mi se
pare OK. Va trebui să luăm în considerare și să revenim asupra anumitor aspecte din
această hotărâre.

DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Eu aș vrea să mai adaug un singur lucru. Ne aflăm într-o situație similară cu ce s-a
întâmplat în decembrie, știți foarte bine, discuțiile au fost mai aprinse și în final s-a
renunțat la organizarea evenimentului. Adică, singura diferență față de acel moment este
că acuma au apărut aceste taxe, așa cum au remarcat și consilierii anteriori, e foarte
suspectă suma, dacă suma o stabilim noi prin hotărâre de consiliu, dar nu o încasăm noi.
O încasăm, dar nu știm cât încasează cu adevărat, e o subînchiriere la care noi nu mai
avem niciun drept și la sfârșit, nu știm cum, cu ce ne alegem, că poate o să spună că au
fost doar două tarabe și trei corturi.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Și nicio persoană și nu mai luăm niciun ban.

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Păi, poate mergem și noi pe acolo și facem o filmare.

DL CONSILIER CAȚAN CRISTIAN:
Nu e nevoie să facem pe detectivii, d-na Macavei

DL SECRETAR GENERAL ADRIAN NEGOE:
După cum ati observat, în hotarâre scrie foarte clar că DADPP răspunde de ducerea la
îndeplinire, împreună cu Compartimentul avizare, adică se va face o comisie cu oameni
de la DADPP și de la avizare, care vor merge în teren și vor identifica exact suprafețele și
destinațiile și vor avea un control asupra sumelor pe care le încasăm. Deci nu va fi așa
un haos acolo.
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DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Asta cred că au înțeles toți consilierii, pentru că discuția din decembrie a fost mult mai
furtunoasă. Cred că nu e cea mai bună soluție pe care am găsit-o, acuma este foarte
târziu, e 13.

DL CONSILIER CAȚAN CRISTIAN:
Cumva, față de ultimul proiect, în care a fost implicată această firmă, s-a făcut, să zicem
un pas, un mic pas spre normalitate, deși sunt foarte multe probleme și în acest proiect
de hotărâre de consiliu în sensul în care se văd niște bani care vin la bugetul local în
urma organizării unui astfel de eveniment dar, în continuare, transparența lipsește cu
desăvârșire și iarăși revin cu această întrebare, chiar primăria nu poate să organizeze
evenimente de acest tip? Vor urma Zilele orașului, iarăși, fel de fel de festivaluri, vom
reveni în acest an la Tărgul de Crăciun. Tot aici ne vom lovi, de aceeași firmă care își
dorește să organizeze, dar noi nu putem? Nu suntem în stare? Domnule primar, dacă nu
avem un om capabil, putem sa-l angajăm pe dl Drăgotesc la primărie, dacă nu suntem în
stare să creăm o echipă care să se ocupe de astfel de evenimente.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Dați-mi voie să vă spun ceva. Dacă noi am organiza acest eveniment, noi tot aceeași
bani am încasa, pentru că astea sunt taxele pe care le-am stabilit noi prin hotărâre de
Consiliu local. Ce se întâmplă mai departe, relația comercială între organizator și cei care
participă, e treaba lui. Noi ,dacă facem acest eveniment, încasăm niște bani, dacă nu
facem, nu încasăm nimic. De data asta nu facem un parteneriat, nu suntem
coorganizatori, ei sunt organizator unic la acest eveniment. Noi nu plătim nimic și primim
niște bani conform HCL pe care îl avem și aceste taxe pe care le-am aprobat în Consiliu
local. Putem să facem numai noi și ne costă de trei ori mai mult, eu vorbesc de Zilele
orașului de exemplu, pentru că, eu ca primărie, nu am capacitatea de a aduce acești
comercianți și vă spun că am încercat în multe feluri. Ei vin, sunt organizați, eu nu mă
ocup de această chestiune. Am o taxă, eu nu pot să iau mai mult la un cort decât taxele
care sunt. Și cred că ce a zis dl Rădescu se poate aplica la evenimentele acestea
culturale, probabil să nu iei bani pe scenă și pe toată logistica de care e nevoie pentru un
astfel de eveniment pentru că, sigur, ca orice privat, face ceva pentru a câștiga dar ne
ajută și pe noi, e o relație win - win, adică, câștigă și ei, câștigăm și noi. De data aceasta,
toate cheltuielile sunt în sarcina organizatorului pentru că noi nu suntem coorganizatori.
Nu e vorba de a fi în stare sau a nu fi în stare să organizez.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Eu cred că aici trebuie înțeles următorul lucru: domnul primar spunea mai înainte că
ne-ar costa de trei ori mai mult dacă am organiza noi. Să înțeleg că acești organizatori
sunt atât de puternici financiar încât își permit să suporte acel “de trei ori mai mult” pe
care noi nu-l putem suporta ca primărie, și să ne achite și nouă aceste taxe? Deci, dacă
acești organizatori suportă aceste cheltuieli pe care noi nu ni le permitem, așa cum ați
spus d-voastră și după ce le suportă, ne achită și nouă taxele prevăzute prin HCL ?
Întreb și obiectiv, pentru că asta face orice om, păi cât percep atunci la acești comercianți
din moment ce suport de trei ori acel ceva mai mult și ne plătesc și nouă taxele și le
rămâne și lor ceva, că doar nu este un eveniment caritabill că mă înham la muncă, ca să
ies în pierdere, nu?

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
S-ar putea să nu rămână cu nimic, pentru că dacă plouă, nu vine lumea.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
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Nu ne hazardăm ca și antreprenori, dacă era un spectacol umanitar, atunci înțelegeam,
nu percepeam nici noi taxă, nu percepeam nimic, dar așa, totuși, când intră pe piață un
antreprenor, intră că știe de ce intră.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Da, și-și asumă niște riscuri, asta vă spun.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Din aparatul primăriei merg persoane care să facă o vizualizare și să observe, aș vrea
să fiu și eu invitată la o astfel de analiză, la fața locului, pe teren, pentru că sunt chiar
foarte curioasă să văd cum se face o astfel de analiză ca să știm în viitor dacă mai cerem
sau nu implicarea noastră, direct a primăriei, că se merită sau nu se merită.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Aici nu este vorba dacă se merită sau nu se merită, am spus, ar fi mai scump, n-am
spus dacă se merită sau nu se merită.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Si dacă e mai scump, tot merită să ne implicăm domnule primar.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Doamna consilier, din experiență vă spun că noi am încercat acum câțiva ani de zile să
organizăm noi, este foarte greu. E un circuit la acești comercianți, cei cu mașinuțe, cu
jocuri, nu e așa de simplu, sigur, la prima vedere, poate fi simplu

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Nu am experiența d-voastră dar, din experiență ne tot spuneți, că la noi lucrurile nu
merg, indiferent de domeniu în care dorim să activăm.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Peste tot se face la fel.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Eu știu situații în care, în anumite locuri, lucrurile se fac cum trebuie și chiar sunt vizibile
rezultatele.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Dați-mi un exemplu.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Ce am observat eu. La fiecare ședință când există o astfel de inițiativă ni se spune de
fiecare dată, noi avem experiență, am încercat și nu s-a putut. Foarte mulți încearcă, unii
dau greș, dar foarte mulți reușesc și te întrebi: ce se întâmplă acolo unde lucrurile
reușesc? Înseamnă că sunt oameni implicați și oameni care știu ce au de făcut.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Tot n-am înțeles. D-voastră cum a-ti vrea să facem?

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Eu aș vrea să facem în așa fel încât să nu ne mai plângem, știți, că... din experiență, nu
merg, nu se pretează la noi, nu e bine. Haideți să facem să fie bine, să se schimbe ceva
în orașul ăsta și să îndepărtăm toată animozitatea și toată suspiciunea care planează.
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Să știți că n-ar fi existat astfel de discuții, dacă nu planau anumite suspiciuni, domnule
primar. Haideți să vedem de ce suntem nevoiți să ajungem în situația asta . Cât ne costă
să ne înhămăm să punem o echipă bună?

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Care echipă doamnă, de unde?

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Avem un echipaj stufos al primăriei, avem oameni capabili și pregătiți, vreau să văd cum
se lucrează și de ce nu se poate, vreau să văd la fața locului, eu doresc să mă implic
și să fac parte din oricare astfel de comisie care mie îmi pune un verdict de “nu se
poate” sau “e costisitor” sau “e prea greoi”, lasă că lăsăm pe alții…

DL CONSILIER BUTULESCU VALERIU:
Deci, discuțiile astea apar mereu de câte ori apar asemenea proiecte și văd că
transpare un element pe care eu îl socotesc totuși periculos. Cu privire la acea tradiție că
noi primăria trebuie să facem tot ce mișcă în treaba asta. E posibil, dar va trebui doamnă,
pentru că d-voastră ați ridicat problema asta, ar trebui să creăm o structură în cadrul
primăriei, va costa mult mai mult, va trebui să aducem oameni specializați în organizarea
de spectacole, dacă d-voastră visați să luăm de la fiecare birou să dăm atribuțiuni în plus
unor angajați ai primăriei, nu vă supărați, asta nu merge. Nu știm exact câte spectacole
sunt, niște treburi episodice, trei, patru, cinci, pe an. În condițiile astea, mai repede
apelăm la niște firme specializate în organizare și sunt o grămadă care au toate filierele
la dispoziție, cunosc cine participă, au relații în lumea oamenilor de afaceri. Ne temem că
cineva cîștigă la treaba asta, păi e normal, ca toți privații să vină pentru un minim câștig.
Și chiar și noi, primăria, câștigăm ceva, dar mai ales pentru locuitorii comunității noastre,
un spectacol agreat la care vor veni oameni și nu-i vom pune să plătească bilete că
atunci nu vine nimeni. Acesta este conceptul general care nu înseamnă că nimeni nu
câștigă nimic, sunt o grămadă de firme care sunt agenți economici care trebuie să
câștige niște bani din treaba asta, dar, revin, lucrul cel mai periculos mi se pare să
organizăm noi o asemenea structură și nu contează dacă avem șase spectacole pe an,
să ținem douăsprezece salarii , nu vă supărați, dăm înapoi, revenim iarăși la centralismul
care ne-a măcinat aproape cincizeci de ani.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
A fost un fel de drept la replică al stimabilului coleg. Am o rugăminte domnule consilier
Butulescu, când vă adresați și o faceți cu privire la persoana mea nu vreau să mai aud
formulări de genul “dacă d-voastră visați”, fiți respectuos. Eu visez când dorm, nu visez
când sunt în ședință cu colegii mei. În altă ordine de idei, ați spus că ar fi periculos să ne
înhămăm noi atâta timp cât nu precizați în ce sens ar fi pericolul, vă rog să vă abțineți de
la astfel de afirmații și eu vă întreb pe d-voastră, un organizator dispune de un număr de
12 specialiști cum ați apreciat d-voastră că ar fi necesar să creăm o structură? Vă rog
frumos, d-voastră debitați anumite lucruri care nu se mai pliază deloc pe realitatea de
astăzi. Multumesc.

DL CONSILIER LĂUTARU VLAD:
Doamna consilier, acuma, cu tot respectul, sper să nu vă supărați și pe mine, dar cred
că sunteți puțin în urmă cu 10-15 ani când aceste evenimente erau organizate de către
autoritățile locale. Dacă vă uitați puțin și vă interesați, într-o oră sigur puteți afla, cam
toate orașele și municipiile din România fac acest tip de eveniment cu anumiți privați,
doar că le dau numele altfel, nu le mai spun Zilele Petroșaniului sau Zilele Aradului sau
Zilele Comunei Brezoi, îi spun Festival și dau niște sume de 10-20 de ori mai mari decât
noi, nu știu, cred că noi nu dăm nicio sumă, simplul fapt că le punem la dispoziție terenul.
Deci, perioada când autoritățile locale făceau acel tip de evenimente, a trecut de mult
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pentru că sunt anumit tip de firme specializate care cu asta se ocupă, știu să organizeze
logistic pentru că este complicat din punct de vedere logistic un astfel de eveniment și ar
trebui să ne bucurăm că un privat din Petroșani poate să organizeze aceste evenimente
pentru că dacă vă uitați, Untold este organizat de o firmă din București, festivale de la
mare sunt organizate de firmă din altă țară, acolo nu mai comentează nimeni că de ce nu
face cineva din cadrul primăriei. Totuși, suntem în 2025 și trăim în capitalism, firmele
private au rolul lor în acest tip de demersuri.

DL CONSILIER BUTULESCU VALERIU:
Doamna Iosip, eu când am folosit termenul de visare, este o stare de grație a
sensibilității omului și nu o luați ca un termen peiorativ. Visarea luați-o ca o aspirație, ca o
dorință. Toți visăm să fie mai bine, aia nu înseamnă că dormim.

DL CONSILIER EDELHAUSER EDUARD:
Așa cum spuneam și data trecută, la o intervenție anterioară, cred că s-a făcut un pas
față de decembrie 2024, pentru că încasăm niște taxe de la această firmă, atunci era
totul gratuit. Nu vreau să intru în organizarea de evenimente pentru că este un domeniu
destul de complex, însă, poate pe viitor, acuma timpul este prea scurt, ar trebui să
analizăm posibilitatea ca să existe tarife diferențiate. Astea pe care le-ati prezentat sunt
tarife foarte mici care se încasează și la masă în piață sau eu știu...niște tarife uzuale.
Poate pentru astfel de evenimente de amploare la care știm cu toții, cauza asta este,
toată lumea știe că între tarifele prezentate și tarifele reale e o mare diferență și atunci să
gândim niște tarife poate puțin mai mari, care să fie decente.

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Analiza trebuie să fie mai profundă, trebuie să avem în vedere că și tarifele mai ridicate
o să se vadă în prețul langoșului sau al micului pe care omul le achiziționează. Ele
cumva se întorc tot împotriva cetățeanului care își dorește acolo să mănânce. Dacă tu-i
dai tarife de închiriere foarte mari e posibil să se vadă automat în preț. La un astfel de
eveniment, să vezi cu câți bani a rămas organizatorul.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Aici lucrurile sunt mai complexe. La acest spectacol sunt peste o sută și ceva de copii
din Valea Jiului. Dar este și Constantin Enceanu, Veta Biriș sau Teodora Filip, sunt artiști
care, firma care se ocupă de ei, îi aduc la alte tarife decât i-am fi adus noi. Si atunci e
foarte greu de cuantificat cu cât i-am fi adus noi sau cu cât îi aduce firma aceasta care
are acest obiect de activitate și cât ar trebui să fie chiria.

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Analiza este mai complexă, ar trebui pe urmă să ai acces să vezi câți bani i-au rămas la
un eveniment, dar și aici este o chestie, el poate să încaseze anul acesta mulți bani și la
anul să-i plouă toate cele trei zile. Acest eveniment îl văd mai mult ca pe o oportunitate a
celor de aici de la noi, de a se bucura copiii să cânte, oamenii să vină să vadă. Eu nu-s
chiar așa de suspicioasă să zic neaparat că nu-i un eveniment ok, dar, dacă se dorește,
poate după aceea organizatorul să spună cu cât s-a ales, el trebuie să facă niște
documente financiare pe firmă unde justifică tot.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Haideti să vă întreb, cam cât ar trebui să câștige o astfel de firmă? cum apreciem?

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Aici nimeni nu zice procentual cât ai voie, maxim.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
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Cum putem noi cuantifica sau să spunem “ai câștigat prea mult, ia da-ne jumătate…”
Noi, aceeasi taxă o luăm și dacă are clienți și dacă nu are clienți.

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Bine că au preluat plata curentului și a apei.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Cu preluarea acestor cheltuieli, suntem și noi coorganizatori, noi, primăria venim de
obicei cu terenul și cu aceste utilități pentru că spectacolele astea se fac pentru oamenii
din Petroșani. Noi tot timpul avem această suspiciune, cât cîștigă ăla? ok, că nu face
nimeni fără să cîștige. Ăsta este scopul unei firme private, să facă profit, dar aici se
îmbină niște lucruri, ei au venit cu o solicitare pe care am prezentat-o Consiliului local, eu
cred că nu e un lucru rău.

DL CONSILIER RAD MARIUS:
Eu sunt total surprins că se pune problema așa, ce profit realizează firma?
Noi am aprobat taxele pe închiriere. Țin să precizez că la ședința trecută s-a cerut să
diminuăm taxele la închirierea stadionului, acuma dacă vine o firmă care vrea să facă un
concert pe stadion, ne gândim ce profit face sau îi punem la dispoziție la taxele pe care
le-am aprobat?

DL CONSILIER CAȚAN CRISTIAN:
Domnul Rad am pus cumva întrebarea asta legată de profit, de ce faceți aluzie...Eu
n-am pus așa problema, dna Niță și dl Lăutaru, nu eu, n-am făcut referire la ce profit are.
Nu denaturați discuția, o duceți în derizoriu, nu vă supărați.

DL CONSILIER RAD MARIUS:
D-voastră ați dus-o, prin colega d-voastră, pentru că trezim suspiciuni, noi avem niște
taxe și impozite aprobarte și în funcție de astea percepem aceste taxe. E foarte clar, e o
firmă privată, terenul în momentul de față nu produce pentru că nu este ocupat, noi
ne-am bucura să-l ocupe, să luăm legătura cu comercianți să-și pună niște mese sau
tarabe zilnic acolo, să putem să facem încasări, nu este corect cum abordați problema.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Nu înțeleg ce anume au perceput anumiți colegi de-ai mei, vis-a-vis de intervenția mea.
Ideea a fost următoarea: Pe mine mă interesează să fie toată lumea mulțumită, inclusiv
acei comercianți. Pe mine nu m-a interesat profitul organizatorului, dar deoarece există
această verigă a comerciantului care vine să instaleze acolo o masă și să valorifice ce ne
oferă, ideea este că trebuie să fie mulțumită toată lumea pentru că dacă lucrurile nu merg
bine și scapă de sub control s-ar putea ca anul viitor când se dorește organizarea acelui
eveniment să nu mai vină nimeni dintre comercianți și atunci ce se întâmplă? acești copii
din Valea Jiului care se bucură să vină să cânte și să urce pe o scenă nu vor mai avea
cum să trăiască această bucurie. Ideea este, nu suspiciunea ne îngroapă pe noi, ci faptul
că nu știm să fim deschiși și să protejăm toate intervențiile sau toți cei care sunt pe un
lanț în așa fel încât un eveniment să fie organizat corespunzător și atunci este mulțumitor
pentru toți. Este adevărat că pentru noi, care deja încasăm o taxă și o chirie, e un avantaj
e un profit, dar interesul este să fie bine pentru toti cei care se află pe filiera respectivă.
La asta m-am referit stimați colegi, nu la altceva.

DL CONSILIER RAD MARIUS:
Vorbiti d-voastră câte un sfert de oră, dar nu spuneți nimic concret. Eu vă spun că dacă
organizatorul ar percepe niște suprataxe nu ar fi comercianți și nu ar purtea ține
evenimentul.
DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
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Rămâne să vedem domnule Rad pentru că acuma suntem în prima fază, în cea în care
lucrurile încep să intre pe făgaș, noi ne încasăm taxa noastră, vedem organizatorul cum
își încasează și își reglează treburile cu acei comercianți și vedem ...

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Dacă-mi dați voie, doamna Iosip, nu este treaba noastră să protejăm comercianții . Nu e
treaba noastră, dacă vine cu gogoșile sau nu vine cu gogoșile. Aici deja e altă discuție
legată de acest aspect. Aș vrea ca să depășim puțin momentul acesta, dacă sunteți de
acord cu un amendament să nu taxăm scena și spațiile tehnice pentru că e un eveniment
cultural, totuși. Vorbesc de taxa aceea de 1,60 lei/mp dacă sunteți de acord, bineînțeles.

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Domnul secretar Negoe ce zice?

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Numai scena și spațiile tehnice? Trebuie și spațiul unde stau spectatorii.

DL PRIMAR FLORIN TIBERIU IACOB-RIDZI:
Acolo e domeniul public, nu se percepe taxă, e un spectacol public, fără bilet, nu se
încasează nimic acolo.

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Nu cred că cineva e împotrivă.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Domnul primar a făcut un amendament :”Sunt scutite de la plata taxei, terenul aferent
scenei și spațiul tehnic al acesteia”
Supun la vot amendamentul:

Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? - 0
- Abţineri? - 0

Amendamentul a trecut și e foarte bine că e vorba de copii noștri, care își desfășoară
activitatea pe acea scenă.

DL CONSILIER CAȚAN CRISTIAN:
Dvoastră si dna Nită o luați cu copii, păi nici nu s-a pus problema, dacă se uită cineva la
ședință, crede că noi am fost împotriva copiilor ...

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Eu cred că toată problema ce a vrut să sugereze doamna Iosip este mai multă
transparență, de pildă, dacă vrem să vedem câți m.p. s-au închiriat, acea suprafață să
bată cu ceea ce vedem cât de cât cu ochiul liber că a fost ocupat de tarabe.

DL CONSILIER CAȚAN CRISTIAN:
Acesta este un exemplu concret, da.

DL CONSILIER LĂUTARU VLAD:

A mai cerut doamna Iosip cu doamna Macavei să organizeze dânsele Zilele orașului, e
de noaptea minții, ar trebui cu gândirea asta de anul 2000, să trecem puțin mai departe.

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
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Stimate coleg, eu chiar organizez și chiar am habar.

DL CONSILIER LĂUTARU VLAD:
Am văzut și aveți și mare succes.

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Care e problema că organizează?
Succesul este o chestie subiectivă pe care fiecare o cuantifică, poate că e de succes,
Dacă nu-mi place mie sau ție, nu înseamnă că poți să faci remarci de genul ăsta cu
“noaptea minții” sau că ele două au zis, că eu n-am auzit că ar fi zis.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:
Toată lumea a auzit și cine a fost capabil să înteleagă, a înțeles. Acuma, dacă dl
Lăutaru iasă din această sferă e problema dânsului, cât este de educat, la fel e problema
dânsului, n-am încotro, decât să am un coleg ca dumnealui, atâta poate, potențialul nu
se ridică la mai mult, asta est

DL CONSILIER LĂUTARU VLAD:
D-voastră ne luați ca la procuratură, spuneți cine este educat și cine nu.

DL CONSILIER RAD MARIUS:
Am si eu o propunere, eu o propun pe doamna Iosip și pe doamna Macavei, să facă
parte din comisia care va merge la măsurat pentru suprafețele ocupate.

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Poate mai învăț ceva, eu mă duc cu dragă inimă, deși trebuie să vă mulțumesc că mi-ați
făcut reclamă. Eu mă bucur că am de învățat, mergem și noi pe acolo și vorbim cu
comercianții, treaba este să nu fie comercianții jegmăniți.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Multumesc tuturor, celor care ati participat la aceste discuții pentru că discuțiile sunt
constructive.

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:

O singură recomandare fac, la sfârșitul lunii să primim un raport în care să se spună un
scurt raport al evenimentului , cu ce suprafață s-a închiriat, cât ne-au plătit ...

DNA CONSILIER MACAVEI VIORICA:
Din partea organizatorului.
DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Da, din partea organizatorului.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Poate supervisorul, care este primăria...

DNA CONSILIER NIȚĂ DORINA:
Da, să fie avizat și de către noi și atunci cred că e un suficient grad de transparență.

DNA CONSILIER IOSIP GABRIELA:

Exact și poate cineva din cadrul comercianților pune o remarcă acolo, că a fost mulțumit
și atunci e ok. Până la urmă asta s-a dorit, pe mine mă interesează să știu, ok, nu suntem
noi organizatori, dar de ce nu este profitabil și pentru noi, în schimb, dacă toată lumea
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este mulțumită atunci este profitabil pentru comunitate și poate vom avea mai mulți anul
viitor și poate va fi mai bine. Nu vom ajunge la festivaluri de natura celui de la Untold sau
celor de la mare ca să putem să facem o analogie cu ele. Asta este chiar impardonabil,
să faci analogie cu așa ceva.

DL CONSILIER LĂUTARU VLAD:
Cu asemenea gândire, clar n-o să ajungem niciodată, dacă primăria trebuie să
organizeze, clar, n-o să ajungem în vecii vecilor.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
Dacă nu mai sunt alte probleme, supun la vot proiectul de hotărâre cu amendament:

- Cine este pentru? - 14 voturi
- Împotrivă? - 0
- Abţineri? - 5 (dnii consilieri Cațan Cristian, Dura Viorel, Iosip
Gabriela, Macavei Viorica, Vălvăresc Dumitru).

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 160/2025.

DL CONSILIER FRANCISC GERSCHNER:
- Ordinea de zi fiind epuizată, declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului Local din
data de 10 iunie 2025.

Petroşani, 10 iunie 2025

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, CONTRASEMNEAZĂ,
FRANCISC GERSCHNER SECRETAR GENERAL

ADRIAN NEGOE


